
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinària  
Data:  26 d’abril de 2021 
Horari:  18 hores 
Lloc:  sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Manuel Galán Massanet, batle 
Maria Bel Llinàs Pastor, regidora 
Antonio Bonet Company,  regidor 
Maria Isabel Nieto Sepúlveda, regidora 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Maria Antònia Sureda Martí, regidora 
Manuel Rocha Barrientos,  regidor 
Sebastián Carrió Dalmau,  regidor 
Ana María Comas Delgado, regidora 
Immaculada Moreno Mayal, regidora 
Maria Pastor Gelabert,  regidora 
Jeroni Esteva Alzamora,  regidor 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions de 29 de juny, 31 d’agost i 11 de novembre de 
2020. 
2. Aprovació, si s’escau, de la Proposta per a la declaració institucional a la celebració del 9 de 
maig, Dia d’Europa. 
3. Aprovació, si s’escau, de l’Ordenança municipal reguladora de la mobilitat de ciclistes i persones 
usuàries de vehicles de mobilitat personal (VMP). 
4. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’Ordenança municipal de circulació. 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal Unió Independents d’Artà per 
a la internalització dels serveis educatius de les escoletes d’educació infantil de primer cicle (de 0 a 
3 anys) de titularitat municipal. 
6. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de març i de 6 d’abril de 2021. 
7. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions de 29 de juny, 31 d’agost i 11 de novembre 
de 2020 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal 
i de règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització i funcionament i 
règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el batle 
demana als membres de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre les actes de les 
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sessions dels dies 29 de juny, 31 d’agost i 11 de novembre de 2020, de les quals se n’ha expedit, 
prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor per al seu coneixement, rectificació d’errades o 
possible formulació d’al·legacions, si s’escau. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del 
consistori i dotze els assistents, aprovar les actes de les sessions de 29 de juny, 31 d’agost i 11 de 
novembre de 2020. 
 
 
2. Aprovació, si s’escau, de la Proposta per a la declaració institucional a la celebració del  9 
de maig, Dia d’Europa 
 
La regidora del PSOE, Sra. Ginard, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Vista la Declaració Institucional a la celebració del 9 de maig, Dia d’Europa, que commemora la 
pau i la unitat del nostre continent, segons la qual: 
 
“El 9 de maig de 1950, el que va ser ministre francès d’Afers Exteriors, Robert Schuman, va 
pronunciar a París un dels discursos més cabdals del segle XX a Europa, La Declaració Schuman. 
Aquesta declaració, instigada i elaborada per Jean Monnet, reclamava una nova forma de 
cooperació política i de reconstrucció després d’un conflicte bèl·lic entre les nacions europees, la 
Segona Guerra Mundial. Aquesta Declaració, a més d’impulsar la Comunitat Europea del Carbó i 
de l’Acer, va encoratjar els governs a treballar units per assolir una pau estable i duradora, que va 
permetre el desenvolupament econòmic i social dels països durament castigats pels diferents 
conflictes bèl·lics. Fa més de setanta anys d’aquell primer pas i el balanç és sens dubte positiu. Hem 
avançat més del que els pares fundadors varen imaginar i, no obstant això, és menys del que ara 
necessitam. 
 
Cal subratllar la importància que ha tengut la Unió Europea en el desenvolupament del nostre 
arxipèlag des que en formam part, ara més que mai cal apel·lar a l’esperit europeu per fer front des 
de la unitat i la solidaritat al cop sense precedents que ha suposat una pandèmia com la que estam 
vivint. Durant aquest any tendrà lloc La conferència del futur d’Europa, una oportunitat única 
perquè tots els ciutadans i la nostra societat civil configurin el futur del projecte europeu. 
 
La Covid-19 està tenint greus repercussions econòmiques i socials en la majoria de països de tot el 
món i les Illes Balears són el territori que més pateix aquest impacte econòmic i laboral de tot el 
país. Davant els problemes comuns, és necessari adoptar solucions compartides, amb solidaritat i 
corresponsabilitat, que permetin desplegar un gran programa d’inversions públiques a tota la UE i 
instruments financers per donar resposta a la crisi econòmica i social que es deriva d’aquesta 
emergència sanitària. 
 
Ens pertoca demanar a la Unió Europea que augmenti els acords amb diferents polítiques que 
consolidin la nostra comunitat de valors i necessitats, com s’està fent amb la posada en marxa del 
Next Generation EU. Aquest programa té per objectiu impulsar el creixement econòmic dels estats 
membres, amb distints estímuls financers per assentar les bases de la recuperació post-Covid-19, 
sobre la sostenibilitat, la transició energètica i la transformació digital, i amb compromís ferm que 
més del 30 % d’aquestes ajudes vagin destinades a projectes mediambientals, que agilitzin el procés 
de descarbonització, una oportunitat històrica per canviar el nostre model productiu i de societat de 
cara a acostar-nos als objectius de desenvolupament sostenible impulsats per l’ONU dins l’Agenda 
2030. 
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En línia amb el treball continuat en la defensa de la nostra condició insular i mediterrània a 
l’octubre de 2020, el Ple del Comitè de les Regions va aprovar per àmplia majoria el dictamen a 
proposta del Govern de les Illes Balears que reclama una atenció específica de la Unió Europea 
(UE) a les illes mediterrànies davant l’especial vulnerabilitat socioeconòmica, ambiental i climàtica 
d’aquests territoris insulars. El seu títol és Cap a un ús sostenible dels recursos naturals en el marc 
insular mediterrani. És el primer dictamen presentat per iniciativa pròpia del Govern al Comitè de 
les Regions i va ser aprovat al si de la Comissió de Recursos Naturals del Comitè de les Regions, el 
juny 2020. Les Illes Balears són un cas singular i, conseqüentment, necessiten respostes i plans 
singulars i adaptats.  
 
La Unió Europea ha de ser, ara més que mai, el que ha estat sempre: una realitat viva, que s’adapta i 
respon a les noves necessitats i emergències.” 
 
Per tot això, es proposa al Ple que adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Sumar-se a la commemoració de la declaració institucional a la celebració del 9 de maig, Dia 
d’Europa, que commemora la pau i la unitat del nostre continent i comprometre’s  a: 

 
a) Donar visibilitat a la celebració del Dia d’Europa, 9 de maig, tenint hissada la bandera de la Unió 
Europea del 3 al 9 de maig de 2021 a la seu de l’Ajuntament i/o edificis municipals i monuments 
que tenguin un lloc rellevant dins el municipi. 
b) Il·luminar de color blau l’Ajuntament, seus de govern, edificis municipals i monuments que 
tenguin un lloc rellevant dins el municipi la nit del 9 de maig de 2021.  
c) Impulsar la participació dels ciutadans i ciutadanes mitjançant l’organització d’esdeveniments 
participatius dins aquest any vinent, com puguin ser conferències, dins en el marc de la conferència 
sobre “El futur d’Europa” i extreure les conclusions que es generin.  

 
2. Trametre aquest acord a la Conselleria d’Hisenda i Relacions Exteriors.>> 
 
La portaveu d’ AA, Sra. Comas, diu que s’ha de destacar la necessitat d’aprofundir en la política 
migratòria, d’asil i refugi. Demana afegir que es trameti aquest acord al Parlament de les Illes 
Balears. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que està a favor de la Moció. Demana que ens arribin més 
vacunes. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Sumar-se a la commemoració de la declaració institucional a la celebració del 9 de maig, Dia 
d’Europa, que commemora la pau i la unitat del nostre continent i comprometre’s  a: 
 
a) Donar visibilitat a la celebració del Dia d’Europa, 9 de maig, tenint hissada la bandera de la Unió 
Europea del 3 al 9 de maig de 2021 a la seu de l’Ajuntament i/o edificis municipals i monuments 
que tenguin un lloc rellevant dins el municipi. 
b) Il·luminar de color blau l’Ajuntament, seus de govern, edificis municipals i monuments que 
tenguin un lloc rellevant dins el municipi la nit del 9 de maig de 2021.  
c) Impulsar la participació dels ciutadans i ciutadanes mitjançant l’organització d’esdeveniments 
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participatius dins aquest any vinent, com puguin ser conferències, dins en el marc de la conferència 
sobre “El futur d’Europa” i extreure les conclusions que es generin.  

 
2. Trametre aquest acord a la Conselleria d’Hisenda i Relacions Exteriors i al Parlament de les Illes 
Balears. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de l’Ordenança municipal reguladora de la mobilitat de ciclistes i 
persones usuàries de vehicles de mobilitat personal (VMP) 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Vist que a l’actual Ordenança municipal de circulació es fa una simple menció a la circulació de 
les bicicletes, no recollint-se les particularitats d’aquests tipus de vehicles. Atès que aquests 
vehicles, a causa que el municipi d’Artà, com és ben sabut, té la consideració de municipi turístic, 
han vist incrementada la seva presència als espais públics, tant en relació amb la tinença, el seu ús i 
la circulació als distints nuclis urbans que conformen el terme municipal, tal com es veu a distintes 
actuacions duites a terme fins hores d’ara per la pròpia Administració. 
 
Vist que en aquesta Ordenança de circulació no es fa menció tampoc als nous vehicles de mobilitat 
personal que han sorgit als nous temps i que requereixen, d’acord amb la normativa actual, una 
regulació municipal específica per tal de garantir el seu ús a aquelles vies o llocs que han d’esser 
expressament autoritzats per l’autoritat local. 
 
Per això, esdevé ineludible una ordenació municipal que respongui a determinats principis, 
necessitats i circumstàncies: en primer lloc, que les vies urbanes garanteixin a l’usuari d’un VMP 
les condicions de comoditat, accessibilitat i seguretat raonables i, en segon lloc, que completi la 
normativa municipal pel que fa a la utilització dels VMP i la convivència ciutadana i la seva fricció 
amb altres mitjans de transport, ja que es preveu un creixement del nombre d’usuaris de VMP i 
també, paral·lelament, de la tipologia de les vies per on  podran circular. 
 
Tota aquesta situació provoca la necessitat de proposar l’aprovació de l’Ordenança municipal 
reguladora de la mobilitat dels ciclistes i persones usuàries de vehicles de mobilitat personal. 
 
Per això, es considera oportuna la redacció d’aquesta Ordenança, per regular específicament la 
circulació dels distints tipus de cicles com a mitjà de transport net, ecològic, no consumidor 
d’energia, sostenible i saludable a un municipi amb un clima i relleu que n’afavoreixen el 
desenvolupament, i que respon al panorama actual de mobilitat de les nostres localitats, tenint en 
compte les possibles friccions que puguin produir-se entre els diferents usuaris de la via pública i 
establint les normes per evitar-los. També es considera necessari per complir l’objectiu de la 
regulació normativa dels usos dels vehicles de mobilitat personal a tots els espais municipals. 
 
No és objecte d’aquesta Ordenança transcriure detalladament la legislació vigent en aquest camp. 
Se n’han recollit els aspectes fonamentals, alguns que s’ha considerat que s’havien de destacar i, 
sobretot, les disposicions que adapten la legislació general a la realitat de la nostra ciutat. 
 
Vist que aquesta Ordenança s’ha sotmès a consulta pública des del 24 de març de 2021 fins al 9 
d’abril de 2021, per donar compliment al que disposa l’article 133 de la Llei 39/2015, d’1 
d’octubre, del procediment administratiu comú de les administracions públiques, perquè la 
ciutadania pogués fer les aportacions que consideràs oportunes. 
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Vist que no s’ha presentat cap aportació al respecte. 
 
Per tot això, es proposa al Ple l’adopció dels següents  
 
ACORDS: 
 
1. Aprovar inicialment l’Ordenança municipal reguladora de la mobilitat de ciclistes i persones 
usuàries de vehicles de mobilitat personal (VMP). 
 
2. Sotmetre l’Ordenança municipal reguladora de la mobilitat de ciclistes i persones usuàries de 
vehicles de mobilitat personal (VMP) a un període d’exposició pública durant el termini de trenta 
dies, mitjançant la publicació d’un anunci en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en el tauler 
d’anuncis de la corporació, a fi que el veïnat i les persones legítimament interessades puguin 
examinar l’expedient i formular-ne reclamacions, objeccions o observacions. Finalitzat el termini 
d’informació pública, resoldre les al·legacions presentades, adoptar l’acord definitiu que 
correspongui i aprovar la redacció definitiva de l’Ordenança. En el cas que no es presentin 
al·legacions, entendre com a definitiu l’acord provisional, sense necessitat de cap acord exprés. 
Publicar l’acord definitiu i el text íntegre de la modificació de l’Ordenança en el BOIB, sense que 
entri en vigor fins que s’hagi duit a terme aquesta publicació. Així mateix, notificar aquest acord 
d’aprovació definitiva a les persones interessades que haguessin presentat al·legacions. 
 
3. Concedir audiència prèvia a totes les associacions veïnals i de defensa de les persones 
consumidores i usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el registre 
municipal d’associacions veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb l’objecte de la 
disposició.>> 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que en les comissions informatives i en la junta de portaves ja 
varen debatre aquest tema. Diu que ells també volen un poble sostenible i que doni lloc a nous 
vehicles. Diu que hi votaran a favor. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, demana si hi ha mitjans per fer-la complir. Diu que hi votarà a 
favor. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar inicialment l’Ordenança municipal reguladora de la mobilitat de ciclistes i persones 
usuàries de vehicles de mobilitat personal (VMP). 
 
2. Sotmetre l’Ordenança municipal reguladora de la mobilitat de ciclistes i persones usuàries de 
vehicles de mobilitat personal (VMP) a un període d’exposició pública durant el termini de trenta 
dies, mitjançant la publicació d’un anunci en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en el tauler 
d’anuncis de la corporació, a fi que el veïnat i les persones legítimament interessades puguin 
examinar l’expedient i formular-ne reclamacions, objeccions o observacions. Finalitzat el termini 
d’informació pública, resoldre les al·legacions presentades, adoptar l’acord definitiu que 
correspongui i aprovar la redacció definitiva de l’Ordenança. En el cas que no es presentin 
al·legacions, entendre com a definitiu l’acord provisional, sense necessitat de cap acord exprés. 
Publicar l’acord definitiu i el text íntegre de la modificació de l’Ordenança en el BOIB, sense que 
entri en vigor fins que s’hagi duit a terme aquesta publicació. Així mateix, notificar aquest acord 
d’aprovació definitiva a les persones interessades que haguessin presentat al·legacions. 
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3. Concedir audiència prèvia a totes les associacions veïnals i de defensa de les persones 
consumidores i usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el registre 
municipal d’associacions veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb l’objecte de la disposició. 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’Ordenança municipal de circulació 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Vist l’informe emès pel cap de la Policia Local de l’Ajuntament d’Artà, segons el qual: 
 
“En data 13/04/2016 aquesta Prefectura presentà escrit de proposta de l’Ordenança municipal de 
trànsit del municipi d’Artà que va concloure amb l’aprovació de la mateixa i posterior aprovació 
definitiva amb la seva publicació al BOIB núm. 147/2016, de 22 de novembre. 
 
Aquesta Ordenança municipal de circulació recull la competència municipal envers la regulació 
mitjançant ordenança municipal de circulació, dels usos de les vies urbanes, fent compatible 
l’equitativa distribució dels aparcaments entre tots els usuaris amb la necessària fluïdesa del tràfic 
rodat i amb l’ús per als vianants dels carrers, així com l’establiment de mesures d’estacionament 
limitat, amb la finalitat de garantir la rotació dels aparcaments, prestant especial atenció a les 
necessitats de les persones amb discapacitat que tenen reduïda la seva mobilitat i que utilitzen 
vehicles, tot això amb la finalitat d’afavorir la seva integració social. 
 
A l’esmentada Ordenança municipal de circulació es fa una simple menció a la circulació de les 
bicicletes no recollint-se les particularitats d’aquests tipus de vehicles. Vehicles que degut a que el 
municipi d’Artà, com és ben sabut, té la consideració de municipi turístic, han vist incrementat la 
seva presència als espais públics tant en relació a la tinença, el seu ús i la circulació als distints 
nuclis urbans que conformen el terme municipal tal com es veu a distintes actuacions dutes a terme 
fins a hores d’ara per la pròpia Administració. 
 
Res diu dita Ordenança de circulació respecte als nous vehicles de mobilitat personal que han sorgit 
als nous temps i que requereixen, d’acord amb la normativa actual, una regulació especial per tal de 
garantir el seu ús a aquelles vies o llocs que han d’esser expressament autoritzats per l’autoritat 
local. 
 
Tota aquesta situació provoca la necessitat de realitzar una doble actuació per tal de fer front a 
aquestes noves situacions. 
 
En primer lloc, modificar l’actual Ordenança municipal de circulació per tal de reflectir que 
l’ordenació dels espais destinats a circulació i l’estacionament d’aquests tipus de vehicles es 
realitzarà d’una forma autònoma però relacionada amb la normativa del trànsit. 
 
En segon lloc, proposar l’aprovació de l’Ordenança municipal reguladora de la mobilitat dels 
ciclistes i vehicles de mobilitat personal que s’adjunta al present escrit com a la normativa 
autònoma expressada al paràgraf anterior.  
 
OBJECTIUS DE LA MODIFICACIÓ 
 
Neix així, per tant, la necessitat de proposar una modificació a l’actual normativa municipal de 
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circulació davant l’aposta de l’Administració municipal de convertir la bicicleta en un mitjà de 
desplaçament habitual als distints indrets del terme municipal  així com procedir a la regulació dels 
distints tipus de vehicles de mobilitat personal, la circulació dels quals s’ha vist incrementada 
considerablement als darrers temps i que requereix d’una regulació municipal específica. 
 
Per això, esdevé ineludible una ordenació municipal que respongui a determinats principis, 
necessitats i circumstàncies: en primer lloc, que les vies urbanes garanteixin al ciclista  i a l’usuari 
d’un VMP les condicions de comoditat, accessibilitat i seguretat raonables; en segon lloc, que 
fomenti i promocioni l’ús de la bicicleta com a mitjà de transport, a través de campanyes d’estímul, 
i, en tercer lloc, que completi la normativa municipal pel que fa a la utilització de la bicicleta i els 
VMP i la convivència ciutadana i la seva fricció amb altres mitjans de transport, ja que es preveu un 
creixement del nombre de ciclistes  i usuaris de VMP i també paral·lelament de la tipologia de les 
vies per on  podran circular. 
 
PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE L’ARTICULAT DE L’ORDENANÇA MUNICIPAL DE 
CIRCULACIÓ 
 
A partir de l’objectiu anunciat, es proposen les modificacions de l’Ordenança municipal de 
circulació que es concreten a continuació: 
 
 Modificar l’actual contingut de l’article 12 en el capítol IV, de normes de circulació, que diu 

així: 
 

Article 12. Bicicletes i ciclomotors 
 

1. Els conductors de bicicletes i ciclomotors han de circular per la seva dreta amb les 
precaucions necessàries i han de tenir en compte que les competicions o curses entre aquests 
vehicles estan prohibides. 

 
2. Queda totalment prohibit portar passatgers en aquests vehicles, excepte en el cas de 

ciclomotors homologats d’acord amb la legislació vigent. 
 
3. Els ciclomotors en cap cas no poden circular per parcs públics i zones per a vianants, com ara 

ponts de pas elevat, voravies, etc. 
 

Per tant, amb la modificació queda redactat de la manera següent: 
 

Article 12. Bicicletes i ciclomotors 
 

1. Els conductors de bicicletes i ciclomotors han de circular per la seva dreta amb les 
precaucions necessàries i han de tenir en compte que les competicions o curses entre aquests 
vehicles estan prohibides. 

 
2. Queda totalment prohibit portar passatgers en aquests darrers vehicles, excepte en el cas 

d’aquells ciclomotors homologats d’acord amb la legislació vigent. 
 
3. Els ciclomotors en cap cas no poden circular per parcs públics i zones per a vianants, com 

ara ponts de pas elevat, voravies, etc. 
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 Modificar l’actual contingut de l’article 13 en el capítol IV, de normes de circulació, que diu 
així: 
 

Article 13. Carrils i zones de circulació de bicicletes. 
 

1. Als passeigs i voreres de prou amplada es pot establir un carril, o més d’un, reservat a la 
circulació de bicicletes. 

  
2. Les bicicletes poden circular per parcs públics, illes de viviants o altres zones d’ús 

preferencial per transeünts, però sense sobrepassar la velocitat normal d’un vianant. En 
qualsevol cas, els vianants sempre tenen preferència de pas en aquestes zones. 

 
Per tant, amb la modificació queda redactat de la manera següent: 
 

Article 13. Circulació de cicles i de vehicles de mobilitat personal (VMP) 
 

1. La circulació dels distints tipus de cicles i dels VMP, les vies per on poden circular aquests, 
les seves característiques i prohibicions, la convivència de les bicicletes, altres cicles i els 
VMP amb la resta de vianants i resta de vehicles, l’estacionament d’aquests així com els 
registre dels cicles, es regula a normativa municipal específica que recull tots aquests 
aspectes com és l’Ordenança municipal reguladora de la mobilitat de ciclistes i persones 
usuàries de VMP.” 

 
Per tot això es proposa al Ple, l’adopció dels següents  
 
ACORDS: 
 
1. Aprovar inicialment la modificació de l’Ordenança municipal de circulació. 
 
2. Sotmetre la modificació de l’Ordenança municipal de circulació a un període d’exposició pública 
durant el termini de trenta dies, mitjançant la publicació d’un anunci en el Butlletí Oficial de les 
Illes Balears i en el tauler d’anuncis de la corporació, a fi que el veïnat i les persones legítimament 
interessades puguin examinar l’expedient i formular-ne reclamacions, objeccions o observacions. 
Finalitzat el termini d’informació pública, resoldre les al·legacions presentades, adoptar l’acord 
definitiu que correspongui i aprovar la redacció definitiva de l’Ordenança. En el cas que no es 
presentin al·legacions, entendre com a definitiu l’acord provisional, sense necessitat de cap acord 
exprés. Publicar l’acord definitiu i el text íntegre de la modificació de l’Ordenança en el BOIB, 
sense que entri en vigor fins que s’hagi duit a terme aquesta publicació. Així mateix, notificar 
aquest acord d’aprovació definitiva a les persones interessades que haguessin presentat al·legacions. 
 
3. Concedir audiència prèvia a totes les associacions veïnals i de defensa de les persones 
consumidores i usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el registre 
municipal d’associacions veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb l’objecte de la 
disposició.>> 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que la idea és tenir un poble més sostenible, que tenguin 
cabuda els vianants i altres vehicles. Diu que, sobre el tema del gual d’accés, tots els partits ja ho 
varen demanar; que abans, jurídicament, era impossible. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, opina que això és més feina del que pareix i considera que manquen 
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policies locals. Diu que dubta que es tenguin mitjans humans i materials per fer complir 
l’Ordenança. No obstant això, diu que hi votarà a favor. 
 
El batle diu que la Policia Local els demana eines per poder treballar, i una d’elles és l’aprovació 
d’aquesta Ordenança. Planteja el problema per dotar les places de Policia Local i comenta que 
s’està treballant sobre aquest tema. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, opina que els han de donar les eines, una d’elles és un radar per 
poder controlar la rebaixa de la velocitat. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar inicialment la modificació de l’Ordenança municipal de circulació. 
 
2. Sotmetre la modificació de l’Ordenança municipal de circulació a un període d’exposició pública 
durant el termini de trenta dies, mitjançant la publicació d’un anunci en el Butlletí Oficial de les 
Illes Balears i en el tauler d’anuncis de la corporació, a fi que el veïnat i les persones legítimament 
interessades puguin examinar l’expedient i formular-ne reclamacions, objeccions o observacions. 
Finalitzat el termini d’informació pública, resoldre les al·legacions presentades, adoptar l’acord 
definitiu que correspongui i aprovar la redacció definitiva de l’Ordenança. En el cas que no es 
presentin al·legacions, entendre com a definitiu l’acord provisional, sense necessitat de cap acord 
exprés. Publicar l’acord definitiu i el text íntegre de la modificació de l’Ordenança en el BOIB, 
sense que entri en vigor fins que s’hagi duit a terme aquesta publicació. Així mateix, notificar 
aquest acord d’aprovació definitiva a les persones interessades que haguessin presentat al·legacions. 
 
3. Concedir audiència prèvia a totes les associacions veïnals i de defensa de les persones 
consumidores i usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el registre 
municipal d’associacions veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb l’objecte de la disposició. 
 
 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal Unió Independents 
d’Artà per a la internalització dels serveis educatius de les escoletes d’educació infantil de 
primer cicle (de 0 a 3 anys) de titularitat municipal 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Artà compta amb dues escoletes d’educació infantil de primer cicle (de 0 a 3 anys) de titularitat 
municipal que s’integren en la Xarxa d’Escoletes Públiques de les Illes Balears de la Conselleria 
d’Educació. L’EI Estrella de Mar està ubicada a la Colònia de Sant Pere i l’EI Pou de sa Lluna, al 
nucli urbà d’Artà. El servei educatiu està gestionat per la Cooperativa Aixa, SC, que en té la 
concessió des de l’any 2001, any en què es va treure a concurs per primera vegada. 
 
L’estabilitat de la plantilla, integrada en la seva totalitat per educadores/treballadores del municipi, 
ha afavorit el fet que els serveis oferts per Aixa, SC, compten amb l’aprovació, vistiplau i 
reconeixement de tota la comunitat educativa municipal. 
 
Les escoletes municipals han esdevingut un referent en matèria d’innovació pedagògica gràcies, 
entre d’altres, al seu projecte de centre, a l’atenció a la diversitat o al pla d’acollida i adaptació. 
 
Són aquests els principals indicadors que, no només, han fonamentat el seu servei a Artà i a la 
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Colònia al llarg dels darrers anys, sinó que, a més, els han donat els vots de diferència i qualitat en 
concursos a municipis veïns. 
 
Aquesta concessió, però, va acabar el 30 de juny de 2018. 
 
Al Plenari del mes d’octubre de 2017, el grup municipal Unió Independents d’Artà, ja vàrem 
presentar una moció molt semblant a aquesta per tal de poder internalitzar els serveis educatius per 
passar a gestió pública de mans de l’Ajuntament d’Artà, i no arriscar-nos a un concurs que tengués 
com a resultat la minva de la qualitat del servei. 
 
Vist que han passat més de dos anys de la finalització de la concessió. 
 
Vist que el concurs que va treure l’Ajuntament d’Artà ha resultat infructuós, donant com a resultat 
la renúncia de totes les empreses presentades. 
 
Vist que tot aquest procés ha resultat perjudicial per a l’entitat que gestiona les escoletes i per al 
servei d’escoleta, que es troba en una situació d’inestabilitat des de fa més de 2 anys. 
 
Per aquests motius, Unió d’Independents d’Artà presenta al Ple, per a la seva aprovació, la següent 
 
PROPOSTA D’ACORDS: 
 
1. Internalitzar els serveis educatius de les escoletes d’educació infantil de primer cicle (de 0 a 3 
anys) de titularitat municipal, serveis que passarien a gestió pública municipal en mans de 
l’Ajuntament d’Artà. 
 
2. Negociar amb l’actual empresa concessionària les condicions laborals (de personal i 
econòmiques) per garantir-ne la continuïtat en el servei de qualitat i satisfacció de la comunitat 
educativa municipal.>> 
 
La portaveu d’El PI, Sra. Sureda, diu que, en l’exposició de motius de la Moció, es diu que les 
escoletes municipals han esdevingut un referent en matèria d’innovació pedagògica gràcies, entre 
d’altres, al seu projecte de centre, a l’atenció a la diversitat o al pla d’acollida i adaptació, i diu que 
considera que sempre s’ha primat la qualitat del servei. Opina que no s’ha de parlar en temps passat, 
sinó en present. Comenta que s’ha demanat als tècnics sobre la internalització del servei i 
consideren que no és adient internacionalitzar aquest servei. Diu que es compromet a xerrar amb la 
Conselleria d’Educació perquè es faci càrrec d’aquest servei. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que l’Ajuntament va internalitzar el personal del Teatre 
Municipal 
 
La Sra. Sureda li diu que el personal del Teatre provenia d’una fundació i el personal de les 
escoletes és d’una empresa externa. 
 
El portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que entén el que ha dit la portaveu d’El PI, però diu que no cal 
entendre el motiu de no poder internacionalitzar el servei. 
 
El Sr. Lliteras diu que, al PSOE, li agrada que els serveis es prestin des de l’Ajuntament. 
 
El batle li respon que els agrada l’eficiència i l’eficàcia i que ha comprovat que el sistema que tenen 
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és eficient i eficaç. Li diu que s’hauria d’absorbir el que és de competència municipal, a més del que 
no és de competència municipal. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que vol una escoleta de 0 a 3 anys i vol que es gestioni per 
l’Ajuntament, a pesar que no és possible en aquest moment. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, opina que és una sorpresa que el PP vulgui una escoleta pública; a 
més, diu que l’escoleta també seria pública si es gestionàs per la Conselleria d’Educació. Comenta 
que l’Ajuntament ha trobat aquesta fórmula de contractar el servei i l’empresa Aixa, SCL, ha 
renunciat a dur-lo. Diu que no veu fonaments, ni tècnics ni jurídics, per internalitzar aquest servei. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que ja es va parlar que aquest servei passàs a ser una 
competència del Govern, i no es va fer. Diu que aquesta empresa ha renunciat a prestar el servei, 
com la resta d’empreses que es varen presentar en el procediment de contractació. 
 
[A les 18.40 h, el regidor del PSOE, Sr. Bonet, s’incorpora a la sessió.] 
 
La Sra. Sureda explica que es varen elaborar els plecs, que l’empresa Aixa, SCL, va resultar 
guanyadora i no ha volgut signar el contracte, i que ara s’estan fent els informes necessaris. Explica 
que ara hi ha una normativa que abans no estava vigent. Diu que no vol entrar en més debats i que 
tots volen que hi hagi a Artà una escoleta de 0 a 3 anys. 
 
Tot seguit, els reunits voten la Moció, la qual, per 4 vots a favor (UIA i PP) i 9 vots en contra 
(PSOE, PI i AA), no s’aprova per manca de quòrum en la votació. 
 
 
El batle diu que hi ha una moció que no forma part de l’ordre del dia, que se n’ha de votar la 
inclusió i que s’ha de debatre, si escau. 
 
M1. Moció que presenten els grups municipals PSOE, El PI–Proposta per les Illes, AA i UIA, 
relativa a la immediata alliberació de Juana Ruiz Sánchez, treballadora humanitària de la 
salut a Palestina, empresonada per Israel 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que s’abstendrà en la votació, perquè aquest tema ja circulava 
divendres. 
 
Tot seguit, el reunits acorden, per 12 vots a favor (PSOE, PI, AA i UIA) i 1 abstenció (PP), ratificar 
la urgència i la inclusió en l’ordre del dia de l’aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els 
grups municipals PSOE, El PI–Proposta per les Illes, AA i UIA, relativa a la immediata alliberació 
de Juana Ruiz Sánchez, treballadora humanitària de la salut a Palestina, empresonada per Israel. 
 
Seguidament, la regidora del PSOE, Sra. Ginard, diu que el cap de setmana el registre general de 
l’Ajuntament es troba tancat i que avui s’ha presentat aquesta petició de moció per Artà Solidari. 
 
A continuació, la Sra. Ginard explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Atès que l’Ajuntament d’Artà va aprovar al plenari ordinari del passat mes de març una altra 
proposta d’acord presentada per Artà Solidari que s’acordà: 
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“1. Condemnar i rebutjar els atacs criminals de l’exèrcit d’ocupació de l’Estat d’Israel contra HWC, 
ben igual que contra altres organitzacions humanitàries i la població palestina en general, i reiterar 
els acords de les mocions aprovades anteriorment per la corporació artanenca en solidaritat amb el 
poble palestí. 
 
2. Protestar per la detenció de Tayseer Abu Sharbak, empleat d’HWC, i exigir la garantia de 
protecció i la llibertat de treball de les organitzacions civils i humanitàries sota l’ocupació. 
 
3. Reclamar a l’Estat d’Israel que indemnitzi HWC per l’import dels danys ocasionats per 
l’operació contra la seu d’HWC a Satah Marhaba, per compensar les despeses ocasionades. 
 
4. Donar trasllat d’aquests acords a les institucions següents: Ambaixada de l’Estat d’Israel a 
Madrid, Govern balear, Fons Mallorquí de Solidaritat i Cooperació, Amnistia Internacional, Metges 
sense Fronteres i al Parlament de les Illes Balears.” 
 
Atès que Artà Solidari ve col·laborant amb HWC des de fa anys, especialment a través Juana Ruiz 
Sánchez, qui, com a membre d’HWC, ha visitat Artà repetidament i realitzat xerrades explicatives a 
Artà sobre la seva tasca assistencial i sanitària a Palestina i, especialment, amb alumnes dels centres 
educatius del nostre municipi; 
 
Atès que na Juani (Juana Ruiz Sánchez) cooperant espanyola a la ciutat de Belén, Cisjordània, 
actualment ocupada per l’Estat d’Israel, roman detinguda des de fa 12 dies per l’exèrcit israelià 
sense estar acusada de cap càrrec i continua la persecució de l’exèrcit israelià contra la població 
palestina i les organitzacions de solidaritat internacional que donen suport assistencial a la població 
civil palestina; 
 
Atès que Artà Solidari ha volgut adherir-se a altres institucions i ONG en les exigències 
democràtiques del manifest que es reprodueix a continuació, per així mostrar el seu rebuig a la 
detenció injustificada de Juana Ruiz Sánchez i altres treballadors d’HWC: 
 
“MANIFEST PER A L’IMMEDIAT ALLIBERAMENT DE JOANA RUIZ SÁNCHEZ, 
TREBALLADORA HUMANITÀRIA DE LA SALUT A PALESTINA, EMPRESONADA PER 
ISRAEL 
 
Les i els sotasignats, organitzacions i persones vinculades a la solidaritat al nostre país, volem 
transmetre a l’opinió pública i a les institucions la gran preocupació que tenim per la situació de 
Juana Ruiz Sánchez, ciutadana espanyola resident a Palestina des de fa més de 35 anys, que treballa 
com a coordinadora de projectes en l’organització sanitària palestina Health World Committees. 
Juana ha estat arbitràriament detinguda i empresonada per l’Estat israelià des de fa ja 10 dies i sense 
que hi hagi cap càrrec concret, amb l’argument que ha de ser interrogada. 
 
La detenció va tenir lloc dimarts 13 d’abril de 2021, a les 5.45 h del matí, quan es van presentar a 
casa de la família de Juana, a la localitat cisjordana de Beith Sahur, prop de la ciutat de Betlem, més 
de 20 soldats israelians fortament armats. Després d’intimidar Joana, el seu espòs palestí i la seva 
sogra que viu a la llar familiar, es van dur a Juana Ruiz Sánchez per interrogar-la. Es tracta, doncs, 
d’un llarguíssim interrogatori que encara es prolongarà durant tres dies més, fins dilluns 26 d’abril, 
per la decisió del jutge que porta el cas. Seran, si el jutge no decideix prolongar encara més, 13 dies 
privada de llibertat, sense càrrecs definits. 
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Prèviament, a la matinada del passat 8 de març de 2021, l’exèrcit israelià va violar l’oficina central 
de Health Work Committees (HWC), l’organització sanitària en la qual treballa Joana, a la ciutat 
d’Al Bireh, detenint el responsable del Departament de Comptabilitat d’HWC, Tayseer Abu 
Sharbak, que continua a la presó, i portant equips informàtics i documentació relacionada amb el 
treball humanitari que HWC realitza en col·laboració amb organitzacions internacionals, entre elles 
diverses ONG de l’Estat espanyol, i amb fons de donants espanyols. També està detingut Saeed 
Abbad, que, en l’actualitat, no manté relació laboral amb HWC, però que va ser responsable del 
Departament de Comptabilitat fins fa 2 anys. Aquest Manifest pretén també demanar la llibertat per 
a tots dos, que estan, igualment, en detenció administrativa. 
 
Aquestes circumstàncies ens fan sospitar que els responsables de les detencions busquen demostrar 
algun tipus de delicte vinculat amb el finançament dels projectes que realitza HWC i que pretenen 
involucrar Juana Ruiz en aquesta acusació. 
 
Els sotasignats consideram que és impossible que els projectes finançats per la cooperació en el 
nostre país puguin tenir cap aspecte delictiu ja que la cooperació espanyola, majoritàriament 
pública, obliga a la realització de les activitats previstes i la justificació completa del finançament 
dels diferents projectes que s’han duit a terme amb el nostre suport. 
 
La HWC ha realitzat desenes de projectes sanitaris i socials amb ajuda de la cooperació del nostre 
país. Són activitats com portar la prevenció sanitària als llogarets de Cisjordània, vacunar els nins i 
nines de Jerusalem est, que el Govern israelià s’ha negat sistemàticament a vacunar, portar la salut 
prenatal i natal a les dones de Cisjordània, realitzar campanyes d’informació i formació en 
innombrables qüestions relacionades amb la salut, amb els hàbits sanitaris o amb la prevenció de les 
malalties més comunes a la zona, atendre gratuïtament al 40 % dels seus pacients en les 14 clíniques 
que té HWC pel territori sota l’Autoritat Palestina i altres activitats per l’estil que, difícilment, 
podrien considerar-se sospitoses de constituir cap mena de delicte. 
 
Malgrat el seu caràcter humanitari i sanitari, o potser precisament per això, HWC està sent atacada 
intermitentment per l’Estat d’Israel en una política de repressió, desgast i desmantellament de les 
organitzacions de la societat civil palestina. 
 
Amb aquest MANIFEST: 
 
1. Exigim l’immediat alliberament de Juana Ruiz Sánchez. 
 
2. Exigim igualment l’alliberament de la resta de les persones detingudes en el transcurs d’aquesta 
nova operació d’assetjament cap a l’organització HWC. 
 
3. Exigim a l’Estat d’Israel el seu respecte al Dret Internacional Humanitari i als Drets Humans de 
la població palestina. 
 
4. Exigim a l’Estat d’Israel la reparació material dels béns danyats i/o confiscats a HWC, alguns 
d’ells finançats per la cooperació espanyola. 
 
5. Exigim al Govern espanyol intervengui en l’assumpte i pressioni el que estigui al seu abast per 
aconseguir l’alliberament de Juana Ruiz Sánchez amb caràcter immediat.” 

 
Per tot això, es proposa al Ple l’adopció dels següents 
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ACORDS: 
 
1. Adherir-se al Manifest per a la immediata alliberació de Juana Ruiz Sánchez, treballadora 
humanitària de la salut a Palestina, empresonada per Israel, per mostrar així el rebuig a la detenció 
injustificada de Juana Ruiz Sánchez i altres treballadors d’HWC. 
 
2. Reafirmar-se i reiterar els acords de la Moció presentada per Artà Solidari al Ple ordinari del 
passat mes de març. 

 
3. Donar trasllat d’aquests acords a les institucions següents: Ambaixada de l’Estat d’Israel  a 
Madrid, Govern balear, Fons Mallorquí de Solidaritat i Cooperació, Amnistia Internacional, Metges 
sense Fronteres, Govern espanyol i Parlament de les Illes Balears.>> 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que no té res a dir. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que vol afegir, a la part dispositiva, que es doni trasllat de 
l’acord a l’Estat espanyol. 
 
La portaveu d’El PI, Sra. Sureda, diu que, en la moció que es va presentar al mes de març, ells es 
varen abstenir en la votació d’alguns punts de la part dispositiva. Diu que ara donen suport als 
mateixos punts que varen votar a favor en la moció del mes de març. 
 
El Sr. Lliteras diu que, en temes de caire internacional, el PP sempre s’ha abstengut en la votació. 
 
A continuació, els reunits acorden, per 12 vots a favor (PSOE, PI, AA i UIA) i 1 abstenció (PP): 
 
1. Adherir-se al Manifest per a la immediata alliberació de Juana Ruiz Sánchez, treballadora 
humanitària de la salut a Palestina, empresonada per Israel, per mostrar així el rebuig a la detenció 
injustificada de Juana Ruiz Sánchez i altres treballadors d’HWC. 
 
2. Reafirmar-se i reiterar els acords de la Moció presentada per Artà Solidari al Ple ordinari del 
passat mes de març. 
 
3. Donar trasllat d’aquests acords a les institucions següents: Ambaixada de l’Estat d’Israel  a 
Madrid, Govern balear, Fons Mallorquí de Solidaritat i Cooperació, Amnistia Internacional, Metges 
sense Fronteres, Govern espanyol i Parlament de les Illes Balears. 
 
 
6. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de març i de 6 d’abril de 2021 
 
A continuació, es dona compte de les resolucions de Batlia corresponents al mes de març i de 6 
d’abril de 2021.  
 
Seguidament, els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
7. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que PP i UIA han presentat escrits de precs i preguntes, els qual es llegeixen a 
continuació. 
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PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
 
1. Ens poden dir quan pensen posar la placa identificativa als carrers que no la tenen posada, valgui 
com exemple el carrer d’Antoni Lliteres que fa cantonada amb el carrer de Mallorca i de Bon Aire, 
a la barriada de Sos Monjos?  
 
Resposta: Entenem la necessitat i, tant prest com ho puguem fer, ho farem. 
 
2. Ens poden dir, si ho coneixen, quantes persones i el percentatge del municipi d’Artà que s’han 
vacunat amb primera dosi, quantes en segona dosi i quantes en primera i segona dosis?  
 
Resposta: No ho sabem. Passaré la qüestió al Centre de Salut per tal de veure si és possible tenir 
aquesta informació. 
 
3. Ens poden dir si ja hi ha acord amb la propietat del terreny de la depuradora de la Colònia de Sant 
Pere? 
 
Resposta: Encara no, estam en tràmits. Ells tenen la nostra oferta, són tres germans i s’ho estan 
estudiant. 
 
4. Ens poden dir per quin motiu no s’ha adjudicat la marca D’Artà?  
 
Resposta: Perquè s’estan preparant els informes oportuns. Desgraciadament hi ha molts temes a 
treballar i no feim la via que ens agradaria. Es farà al més aviat possible. 
 
5. Ens poden informar si hi haurà festes patronals per Sant Pere a la Colònia de Sant Pere i per Sant 
Salvador a Artà aquest any 2021?  
 
Resposta: Entenem que festes sí que n’hi haurà, però s’hauran d’adaptar a les prescripcions que hi 
hagi en aquell moment. Des del mes de febrer estam en contacte amb diferents representants 
d’empreses d’espectacles per veure les possibilitats que tenim, però, com fa uns anys, segurament 
fins al darrer no prendrem cap tipus de decisió. 
 
6. Ens pot informar o dir la regidora de Medi Ambient si l’aigua que la depuradora d’Artà vessa al 
Torrent des Millac és comparable o no a l’aigua que la depuradora vessa al Torrent de na Borges, 
tal com el seu grup va retuitejar a Twitter?  
 
Resposta: El meu paper com a regidora a l’Ajuntament d’Artà no és donar comptes del que es 
publica a xarxes socials, sinó la feina que faig dins aquesta institució i en representació de 
l’Ajuntament. Ara bé, ja que ho demana, li diré que, a Alternativa per Artà, li interessa el bon estat 
de conservació de la natura i de na Borges, i va repiular una informació en principi honesta i 
versemblant. No ens consten denúncies a xarxes semblants en relació amb l’EDAR d’Artà o des  
Millac, que li record, per si ho ha oblidat, que és gestionat per ABAQUA directament. Si té 
coneixement de qualque irregularitat, com sempre, encantada de recollir-la i dirigir-la on sigui  
adient.  
 
7. Ens pot dir o informar la regidora de Medi Ambient si té constància respecte a la castració o 
avortament d’una moixa domèstica?  
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Resposta: Sí, en tenc coneixement, ja que la família propietària de la moixa em va explicar el cas. 
S’han fet les actuacions pertinents i parlat amb l’Associació Animalista d’Artà i el veterinari.  
 
8. Ens poden dir com està el tema de la urbanització de Son Tallet?  
 
Resposta: Es varen aprovar les bases i els estatuts de la Junta de Compensació. No s’ha tengut cap 
tipus de contacte amb la propietat des de fa uns mesos i, per tant, urbanísticament no s’ha avançat 
en res. 
 
9. Ens poden dir com està o en quin punt es troba el tema de les antenes repetidores de TV i ràdio 
que s’ubiquen a les murades de Sant Salvador?  
 
Resposta: Crec que és la primera vegada, en el temps que duc en aquesta casa, que veig directament 
interposar una ordre d’execució d’una institució a l’altra sense abans haver comunicat i buscat 
alternatives. Ens ha sorprès molt. Hem recorregut aquesta ordre d’execució en el termini que 
s’estipulava. El passat dia 6 d’abril vàrem rebre la visita de la directora insular de Patrimoni i els 
tècnics de Patrimoni corresponents, també varen venir representats d’IBETEC, que és la empresa 
que gestiona la televisió digital per veure in situ quina era la realitat. Juntament amb els nostres 
tècnics, férem un recorregut per tot el recinte per tal de veure quines possibilitats tenim. Ara s’han 
rebut els informes d’IBETEC, en els quals es proposa una solució per al tema dels repetidors de 
televisió, però per a les antenes de policia i protecció civil ells no en són responsables i haurem de 
mirar altres opcions. Es tenen previstes més reunions amb IBETEC i altres empreses de la 
Conselleria d’Interior per buscar una solució. Entenem i demanam que, mentre es troba una solució 
que garanteixi la cobertura de policia i protecció civil, no es toqui el que tenim. 
 
10. Ens poden dir si el carregador de vehicles elèctrics que es va col·locar a l’Ajuntament està 
espenyat? En cas afirmatiu, pensen arreglar-lo i quan?  
 
Resposta: Sí, està espatllat i demanarem que ho arreglin. 
 
11. Ens poden informar com està el tema de la grua municipal? Ja està operativa?  
 
Resposta: Ara mateix està desenvolupant altres funcions i, si no m’han informat malament, ha 
d’anar a passar la revisió del tacògraf dins aquests dies. 
 
12. Ens poden dir quan es farà el Punt Verd de la Colònia de Sant Pere?  
 
Resposta: Estam pendents de la modificació de les Normes, que està en tràmit. Després s’ha 
d’elevar a consulta popular, així com s’aprovà a plenari, per triar-ne la ubicació. 
 
13. Ens poden informar si les obres del vial costaner de la Colònia de Sant Pere ja estan acabades o, 
en cas contrari, si se segueixen els terminis o les fases de l’obra?  
 
Resposta: No s’han acabat i estam pendents que l’empresa rebi les pilones per començar a col·locar-
les.  
 
14. Ens poden informar quins camins s’han començat o acabat de desbrossar, per dir-ho d’alguna 
manera?  
 
Resposta: Encara no hem començat. 
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15. Ens poden dir el cost d’aquest servei?  
 
Resposta: El contracte s’imputa a la partida pressupostària 4540 61900 01, on hi ha 40.000 euros; 
per tant, si no hi ha modificació de partida pressupostària, això és el màxim. 
 
16. Ens poden dir si ja han revisat les llambordes del carrer de Ciutat i de la plaça del Conqueridor?  
 
Resposta: No, encara no. 
 
17. Ens poden dir com van les obres dels Canons i quantes persones han emprat aquestes 
instal·lacions, cases i altres?  
 
Resposta: No s’han fet obres i estan tancades. 
 
18. Al Partit Popular d’Artà i la Colònia ens han arribat queixes sobre la poca o nul·la actuació 
sobre els vehicles de fora que aparquen dins els llocs restringits als vehicles del nostre municipi. 
Aquest Equip de Govern en té noticia o n’està assabentat? Hi pensen posar remei? Se’ls 
denunciarà?  
 
Resposta: A nosaltres, no ens ha arribat aquesta notícia. Estam implantant aquesta actuació i hi 
estam dedicant molts d’esforços. De fet, a dia d’avui i segons la informació que m’han passat, en 
aquest mes s’han posat 91 denúncies que estan en fase de resolució. 
 
19. Ens poden dir o informar com està el tema dels aparcaments de Cala Mitjana, de Cala Estreta i 
de Cala Torta?  
 
Resposta: No s’han fet actuacions en aquests indrets. 
 
20. Ens poden dir si, a causa de les noves ordenances municipals, es faran corredors de patinets i 
bicicletes?  
 
Resposta: No està previst fer corredors exclusius per a bicicletes i patinets. 
 
21. Ens poden dir si tenen constància que un fanal que hi ha al carrer de Ramon Llull, a la 
cantonada de Jaume III, està en una situació perillosa que pugui caure? Suposam que hi posaran 
remei al més aviat possible?  
 
Resposta: Sí, hem localitzat el camió que va causar aquest incident, s’ha reparat provisionalment i 
s’iniciarà l’expedient oportú. 
 
22. Ens poden dir si pensen fer una campanya per al repintat i manteniment i/o reparació dels 
senyals tant horitzontals com verticals del nostre municipi?  
 
Resposta: Ho tenim com a tasques diàries. 
 
23. Ens poden dir si ja han començat amb la campanya d’oronelles i cabots respecte a aquella idea 
que un dia es va aprovar al plenari per recollir els seus excrements?  
 
Resposta: Com vostè sap, encara no s’ha cobert la plaça de tècnic de medi ambient; per tant, no s’ha 
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fet cap actuació nova. S’ha demanat a Brigada Municipal que retirin la safata que hi ha instal·lada 
per netejar-la. De moment, ja s’ha parlat amb el GOB per tal de fer conjuntament el cens anual de 
cabots, com es ve fent des de fa anys (el passat any, per mor del confinament no es va poder fer). 
 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA UIA 

 
Precs  
 
- Ens arriben queixes que el poble està molt brut. En general i sobretot en temes d’excrements de 
cans. Demanam que es tengui més cura i que es faci complir el contracte de neteja o que, en tot cas, 
es millori.  
 
Resposta: No ho entenem; a la informació d’incidències, no n’hi ha; només i sobretot d’excrements 
de ca, que desgraciadament és un tema de civisme. Cada mes feim una volta i no tenim aquesta 
sensació. De tota manera, us agrairia que, en tenir qualsevol qüestió d’aquestes, em telefoneu i ho 
resoldrem; no importa fer-ho a les preguntes orals. 
 
- Hem sabut que hi ha unes pintures antigues ubicades a la casa que ara és el Yartan Boutique Hotel. 
Hem mostrat les fotos a una professora d’art de la UIB i ens ha comentat que es tracta de pintures 
d’un altre de custòdia del segle XVII i XVIII. Pensam que aquestes pintures tenen prou entitat 
patrimonial per tal que siguin protegides. Per això, demanam que des de l’Ajuntament es prenguin 
les passes necessàries per tal d’incorporar-les al catàleg municipal i després es treballi amb 
Patrimoni del Consell per a una major catalogació si així ho consideren els experts.  
 
Resposta: No en teníem constància. Farem les passes oportunes. 
 
Preguntes  
 
- Hem vist que s’estan obrint portes que donen al pàrquing de la Sorteta a diferents cases. Tenen 
llicències per obrir aquests portals?  
 
Resposta: Ho comprovarem. 
 
- Quins criteris heu seguit a l’hora de decidir els epígrafs que poden adherir-se a la convocatòria 
d’ajudes per l’afectació de la Covid-19 que ha tret l’Ajuntament, publicada dia 4 de març al BOIB?  
 
Resposta: Vàrem mirar quines empreses estaven més afectades i tècnicament es miraren els epígrafs 
que corresponien a la seva activitat. Mirarem si es pot millorar. 
 
- Vàreu participar a la darrera reunió del Consell Escolar de Mallorca amb els regidors d’Educació 
dels diferents municipis? Ens podeu explicar els temes que es tractaren?  
 
Resposta:  
1. Benvinguda de la vicepresidenta primera i consellera executiva de Cultura, Patrimoni i Política 
Lingüística. 
2. Presentació del Consell Escolar de Mallorca, Joan Ramon Xamena, president del CEM. 
3. Presentació dels representants dels municipis en el Consell Escolar de Mallorca i de la Comissió 
Supramunicipal. 
4. Resultats inicials de l’estudi dels consells escolars municipals de Mallorca. 
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5. Propostes i temàtiques específiques municipals per fer arribar i tractar en el CEM. 
6. Torn obert de paraules. 
 
 
Acords 
 
1. Acordar, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i dotze els 
assistents, aprovar les actes de les sessions de 29 de juny, 31 d’agost i 11 de novembre de 2020. 
 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Sumar-se a la commemoració de la declaració institucional a la celebració del 9 de maig, Dia 
d’Europa, que commemora la pau i la unitat del nostre continent i comprometre’s  a: 
a) Donar visibilitat a la celebració del Dia d’Europa, 9 de maig, tenint hissada la bandera de la Unió 
Europea del 3 al 9 de maig de 2021 a la seu de l’Ajuntament i/o edificis municipals i monuments 
que tenguin un lloc rellevant dins el municipi. 
b) Il·luminar de color blau l’Ajuntament, seus de govern, edificis municipals i monuments que 
tenguin un lloc rellevant dins el municipi la nit del 9 de maig de 2021.  
c) Impulsar la participació dels ciutadans i ciutadanes mitjançant l’organització d’esdeveniments 
participatius dins aquest any vinent, com puguin ser conferències, dins en el marc de la conferència 
sobre “El futur d’Europa” i extreure les conclusions que es generin.  
2.2. Trametre aquest acord a la Conselleria d’Hisenda i Relacions Exteriors i al Parlament de les 
Illes Balears. 
 
3. Acordar, per unanimitat: 
3.1. Aprovar inicialment l’Ordenança municipal reguladora de la mobilitat de ciclistes i persones 
usuàries de vehicles de mobilitat personal (VMP). 
3.2. Sotmetre l’Ordenança municipal reguladora de la mobilitat de ciclistes i persones usuàries de 
vehicles de mobilitat personal (VMP) a un període d’exposició pública durant el termini de trenta 
dies, mitjançant la publicació d’un anunci en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en el tauler 
d’anuncis de la corporació, a fi que el veïnat i les persones legítimament interessades puguin 
examinar l’expedient i formular-ne reclamacions, objeccions o observacions. Finalitzat el termini 
d’informació pública, resoldre les al·legacions presentades, adoptar l’acord definitiu que 
correspongui i aprovar la redacció definitiva de l’Ordenança. En el cas que no es presentin 
al·legacions, entendre com a definitiu l’acord provisional, sense necessitat de cap acord exprés. 
Publicar l’acord definitiu i el text íntegre de la modificació de l’Ordenança en el BOIB, sense que 
entri en vigor fins que s’hagi duit a terme aquesta publicació. Així mateix, notificar aquest acord 
d’aprovació definitiva a les persones interessades que haguessin presentat al·legacions. 
3.3. Concedir audiència prèvia a totes les associacions veïnals i de defensa de les persones 
consumidores i usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el registre 
municipal d’associacions veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb l’objecte de la disposició. 
 
4. Acordar, per unanimitat: 
4.1. Aprovar inicialment la modificació de l’Ordenança municipal de circulació. 
4.2. Sotmetre la modificació de l’Ordenança municipal de circulació a un període d’exposició 
pública durant el termini de trenta dies, mitjançant la publicació d’un anunci en el Butlletí Oficial de 
les Illes Balears i en el tauler d’anuncis de la corporació, a fi que el veïnat i les persones 
legítimament interessades puguin examinar l’expedient i formular-ne reclamacions, objeccions o 
observacions. Finalitzat el termini d’informació pública, resoldre les al·legacions presentades, 
adoptar l’acord definitiu que correspongui i aprovar la redacció definitiva de l’Ordenança. En el cas 
que no es presentin al·legacions, entendre com a definitiu l’acord provisional, sense necessitat de 
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cap acord exprés. Publicar l’acord definitiu i el text íntegre de la modificació de l’Ordenança en el 
BOIB, sense que entri en vigor fins que s’hagi duit a terme aquesta publicació. Així mateix, 
notificar aquest acord d’aprovació definitiva a les persones interessades que haguessin presentat 
al·legacions. 
4.3. Concedir audiència prèvia a totes les associacions veïnals i de defensa de les persones 
consumidores i usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el registre 
municipal d’associacions veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb l’objecte de la disposició. 
 
M1. Acordar: 
1. Acordar, per 12 vots a favor (PSOE, PI, AA i UIA) i 1 abstenció (PP), ratificar la urgència i la 
inclusió en l’ordre del dia de l’aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals 
PSOE, El PI–Proposta per les Illes, AA i UIA, relativa a la immediata alliberació de Juana Ruiz 
Sánchez, treballadora humanitària de la salut a Palestina, empresonada per Israel. 
2. Acordar, per 12 vots a favor (PSOE, PI, AA i UIA) i 1 abstenció (PP): 
2.1. Adherir-se al Manifest per a la immediata alliberació de Juana Ruiz Sánchez, treballadora 
humanitària de la salut a Palestina, empresonada per Israel, per mostrar així el rebuig a la detenció 
injustificada de Juana Ruiz Sánchez i altres treballadors d’HWC. 
2.2. Reafirmar-se i reiterar els acords de la Moció presentada per Artà Solidari al Ple ordinari del 
passat mes de març. 
2.3. Donar trasllat d’aquests acords a les institucions següents: Ambaixada de l’Estat d’Israel  a 
Madrid, Govern balear, Fons Mallorquí de Solidaritat i Cooperació, Amnistia Internacional, Metges 
sense Fronteres, Govern espanyol i Parlament de les Illes Balears. 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 

El batle 


